



Council of Europe

Note
to Editors NEWS

tel : +33 (3)88 41 25 60 / fax : +33 (3)88 41 39 11 / e-mail : pressunit@coe.int

PACE hearing on how to protect copyright in an information society

Strasbourg, 08.12.2008 - How can copyright be protected, particularly in electronic communications, while every citizen must retain the right to free access to information, including those provided by digital libraries?

This question will be raised at a hearing on “Copyright in Europe”, organised on **Tuesday 9 December 2008 in Paris** by the Committee on Culture, Science and Education of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE). In the presence of the committee’s parliamentarians, the sector’s main players – authors, composers, editors, lecturers – will express their viewpoints and will seek to identify the problems of copyright protection, which is the topic of a report under preparation by José Luis Arnaut (Portugal, EPP/CD).

The hearing, which is open to the press, takes place from 9.30 a.m. to 1 p.m. at the Council of Europe Office, 55 Avenue Kléber, Paris 16^{ème} (Métro Boissière).

[Draft agenda](#)

Contact: Nathalie Bargellini, PACE Communication Unit, tel. +33 6 65 40 32 82

Audition de l’APCE : comment garantir le droit d’auteur dans une société de l’information ?

Strasbourg, 08.12.2008 - Comment garantir la protection du droit d’auteur, surtout dans le domaine des communications électroniques, alors que chaque citoyen doit conserver le droit d’accéder librement aux informations, y compris celles fournies par les bibliothèques numériques ?

La question sera posée, lors d’une audition sur « Le droit d’auteur en Europe », organisée le **mardi 9 décembre 2008 à Paris**, par la Commission de la culture, de la science et de l’éducation de l’Assemblée parlementaire du Conseil de l’Europe (APCE). Face aux parlementaires de la commission, les principaux acteurs de ce secteur – auteurs, compositeurs, éditeurs, universitaires – présenteront leur point de vue, et tenteront d’identifier les problèmes liés à la protection du droit d’auteur, qui fait l’objet d’un rapport en cours de José Luis Arnaut (Portugal, PPE/DC).

L’audition, ouverte à la presse, se déroulera de 9h30 à 13h00 au Bureau du Conseil de l’Europe, 55 Avenue Kléber, Paris 16^{ème} (Métro Boissière).

[Projet d’ordre du jour](#)

Contact : Nathalie Bargellini, Unité de Communication de l’APCE, tél. +33 6 65 40 32 82

ED224b08